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1. Opening en vaststelling agenda
De voorzitter opent de vergadering om 13.00 uur en heet de aanwezigen welkom. De vergadering start met
een voorstelronde.

Voor alle aanwezigen is op de vergaderlocatie een set geprinte vergaderstukken aanwezig. Na een korte 
inventarisatie naar de behoefte hieraan, concludeert de voorzitter dat het in het vervolg niet nodig is de 
vergaderstukken te printen.  

2. Mededelingen / actualiteiten / vaststelling conceptnotulen d.d. 7 oktober 2022
Mededelingen / actualiteiten
30 meldt dat 32 de nieuwe communicatieadviseur is. Zij sluit vandaag voor het eerst aan bij de
BAG-vergadering.

30 geeft aan dat er veel actualiteiten zijn rondom bosbeheer. Tijdens de excursie wordt hieraan uitgebreid 
aandacht besteed. 

Vaststellingconceptnotulen d.d. 7 oktober 2022 
De voorzitter neemt de notulen paginagewijs door. Er zijn geen opmerkingen over de notulen en deze worden 
ongewijzigd vastgesteld.  

De voorzitter neemt de actielijst door. De acties 2022.1, 2022.3, 2022.4, 2022.6, 2022.7, 2022.8 en 2022.9 
zijn afgerond. 

2022.1: omdat de door 43 voorgedragen opvolger niet voldoet aan het profiel van een BAG-lid, heeft 43 
aangegeven dat hij BAG-lid blijft. Hij heeft zich voor vandaag niet afgemeld en hij is niet aanwezig. 43’s rol 
binnen de BAG wordt met hem besproken.  
Naar aanleiding hiervan constateert de voorzitter dat de terugkerende vraag is welke expertise de BAG nodig 
heeft. Het is geen verplichting zelf een opvolger voor te dragen. Ook is de vraag of het wenselijk is 
agendaleden toe te staan. Omdat er veel expertise nodig is, kan de BAG hieraan nooit volledig voldoen. Ook 
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kunnen specifieke expertises uit de markt worden gehaald. Waternet vindt de combinatie expertise en 
betrokkenheid belangrijk. Vanuit betrokkenheid zijn veiligheid en openheid tussen Waternet en de BAG-leden 
belangrijke aspecten. Waternet beoordeelt potentiële BAG-leden binnen deze kaders.  
De BAGleden geven aan dat zij binnen de BAG de volgende expertise missen: die van de groep sportende 
bezoekers en die van kandidaten uit de directe omgeving, waaronder het eerder besproken zorgcentrum 
Nieuw Unicum. Dit zijn partijen die dichtbij en betrokken zijn. Het is de vraag of het nodig is dat kandidaten uit 
de directe omgeving aansluiten bij de BAG of dat regelmatige contactmomenten of deelname aan projecten bij 
specifieke onderwerpen volstaan.  
31en 30 werken het hiervoor besprokene uit en komen hierop terug in de vergadering van 21 april 2023. Zij 
nemen de suggesties mee in de vergadering van 7 juli 2023 enkele potentiële kandidaten uit te nodigen en de 
bekendheid van de BAG te vergroten. Actie 2023.1  
2022.2: 21 heeft geen datumprikker ontvangen. 30 gaat na wat er mis is gegaan. 
2022.5: de Kennemer Zweefvlieg Club wordt uitgenodigd voor de vergadering van 7 juli 2023. 
2022.9: 30 heeft de inhoud van twee vergaderingen gereed en verzamelt momenteel input voor de 
derde vergadering in 2023. Zij heeft voorkeur voor deze werkwijze. 

30 meldt dat gesprekken zijn gevoerd met de potentiële opvolger van 44, 45. Het voorstel is haar in de BAG te 
laten deelnemen. 45 kan vandaag niet aanwezig zijn om zich voor te stellen. Aangezien de volgende 
vergadering plaatsvindt in Loenderveen / de Bethunepolder stelt zij zich vandaag digitaal voor. De BAG is van 
mening dat 45 goed in het profiel van 44 past en stemt ermee in dat zij BAG-lid wordt. 

3. 70--75
21 licht de nagezonden presentatie over het project 70-75 toe. De huidige vergunning voor 
drinkwateronttrekking is afgegeven voor 70 miljoen m3. Waternet streeft voor de komende 5 jaar naar een 
toename naar 75 miljoen m3 via de bestaande infrastructuur. Het proces bevindt zich in de fase van passende 
beoordeling. De werkgroep heeft een laatste veldbezoek gedaan ter controle van een aantal zaken. Van de 
oorspronkelijke bouwstenen voor het vinden van de 5 miljoen m3 resteren de volgende 3 maatregelen: 
maximale inzet van het huidige systeem door drains en infiltratiegeulen vaker schoon te maken, het verlagen 
van het peil in het Barnaartkanaal met 25 cm en het verhogen van de peilen in de infiltratiegebieden. De 
laatste twee maatregelen zorgen voor stroomversnelling. Met de kwaliteit van het drinkwater is rekening 
gehouden door het handhaven van de minimale verblijftijd van 60 dagen van het water in de ondergrond. De 
toekomstige verdere groei van de waterwinning wordt opgevangen in de oostelijke gebieden. 

De werkgroep had zorgen om de nattere gebieden vanwege het risico dat waardevolle vegetatie verdrinkt. Om 
dit te bepalen zijn een berekening en een natuurtoets uitgevoerd, gevolgd door een passende beoordeling. De 
conclusie hieruit is dat mitigerende maatregelen moeten worden getroffen in de vorm van herstelmaatregelen, 
waarmee het project natuurinclusief is. De werkgroep heeft de locaties waar natuurherstel kan worden 
toegepast bezocht en beoordeeld en advies gegeven over de maatregelen. 
Voor het herstel van vochtige habitattypen, maar ook voor de water- en moerasbroedvogels is het van groot 
belang dat het waterbeheer daarop is afgestemd.  
De werkgroep heeft een uitgebreid verslag gemaakt van het veldbezoek. Dit wordt aan de aanvraag bij de 
omgevingsdienst toegevoegd, evenals de verslagen van andere participerende partijen, zoals de omliggende 
gemeenten en het Hoogheemraadschap van Rijnland.  

Voor de bezoekers van de AWD worden de genomen natuurmaatregelen zichtbaar, maar het extra water dat 
door het gebied stroomt, niet. De BAG vindt het belangrijk dat bezoekers worden geïnformeerd over het 
project. 32 licht toe dat zij werkt aan communicatie over de samenhang tussen drinkwaterproductie, het 
beschermen van natuur en bronnen en recreatie. Dit maakt het uitleggen van maatregelen gemakkelijker. 
Momenteel inventariseert 32 alle bestaande middelen met het doel de informatievoorziening te 
professionaliseren. Zij houdt zich aanbevolen voor ideeën. Ter plaatse worden de volgende ideeën genoemd: 
het inschakelen van radio als communicatiemiddel en het informeren van de bewoners van Nieuw Unicum.  
28 biedt 32 aan mee te denken over de communicatie. 
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4. Beleidsplan Bron- en Natuurbeheer 2023-2034
30 geeft aan de hand van de nagezonden presentatie een update van de stand van zaken met betrekking tot
het beleidsplan. Waternet is op basis van de reacties uit de sessie met de BAG van 7 oktober 2022 in gesprek
gegaan met de provincies, gebiedspartners en de andere bedrijfsonderdelen van Waternet. Er is nog geen
nieuwe versie van het beleidsplan, omdat de tekst nog moet worden aangescherpt en het plan nog wordt
aangevuld met illustraties. Zodra het conceptplan goed en volledig is, wordt dit gedeeld met de BAG. Het
bestuurlijk traject is nog onbekend vanwege de lopende herijking van de bestuurlijke samenwerking tussen
het waterschap AGV en de gemeente Amsterdam.

5. Zeepkist: koeien en potstallen
25 presenteert zijn idee over het weghalen van stikstof uit de AWD aan de hand van de nagezonden
presentatie. Alle in de presentatie vermelde cijfers zijn gebaseerd op aannames. Het idee is ontstaan nadat hij
heeft vernomen dat er wordt gedacht over begrazing door schapen. De schapen verblijven ’s nachts in een
kraal en overdag grazen zij in de duinen, waar zij hun mest achterlaten. Vroeger graasde de schaapskudde
overdag in hoger gelegen gebieden en verbleef ’s nachts in een schaapskooi, waar de mest werd verzameld
om te worden verspreid over de omliggende akkers. 25 heeft twee ideeën voor het afvoeren van stikstof uit de
duinen: een potstal en het verschralen van de duinen. 25 heeft becijferd dat het afvoeren van alle mest leidt
tot verwijdering van ongeveer 8% van de stikstofneerslag. Het is echter onmogelijk alle mest en urine af te
voeren. Eerder is gesproken over de mogelijkheid koeien te voorzien van gps-zenders. Dit vergemakkelijkt het
traceren van de koeien en de locatie van de mest. Het verwijderen van mest is te organiseren met behulp van
bijvoorbeeld vrijwilligers. De vergrassing van de AWD gaat hard. Dit is nadelig voor het evenwicht in het
gebied. Dit maakt dat haast is geboden. 34 geeft aan dat momenteel wordt gewerkt aan een opzet voor
begrazing van de AWD. Het meest voor de hand liggend is te starten met schapen voor een gerichte aanpak
van locaties. Het inzetten van runderen voor begrazing heeft de voorkeur. Dit heeft meer tijd nodig, zeker als
gps-zenders worden toegepast. Hiervoor is een vee-eigenaar nodig die hiermee aan de slag wil.

De BAG is voorstander van begrazing. Dit is van belang voor het duingebied. Tegelijk zijn de uitwerpselen van 
grazers vaak voedselrijk voor de natuur, dus de overmatige mest kan worden afgevoerd en elders worden 
gebruikt. Mogelijk is er een markt voor particulieren die gedroogde koeienmest van goede kwaliteit willen 
afnemen voor hun (moes)tuin.  

6. Binnenduinrand en vooruitblik bezoek Loenderveen en Bethunepolder
31 licht de stand van zaken met betrekking tot de binnenduinrand toe. In het kader van
Natuurnetwerk Nederland is de provincie Noord-Holland aan zet. Aangezien de relatie tussen de provincie en
de gebruikers en bewoners van de polder onder druk staat, worden vooralsnog geen stappen gezet. Vanuit
gemeente Bloemendaal is een tweede initiatief opgestart. Het collegeprogramma van deze gemeente bevat
de oproep initiatieven te ondernemen om met de bewoners en gebruikers van de polder tot oplossingen te
komen. Waternet heeft contact gehad met gemeente Bloemendaal en, gezien de goede relatie van Waternet
met de gebruikers van de polder, aangeboden vanuit de uitgangspunten het verhogen van de biodiversiteit,
een robuuster systeem en het verbeteren van de waterkwaliteit expertise in te brengen voor de mogelijkheden
in de polder op het gebied van de drie uitgangspunten.

De volgende BAGvergadering was gepland op 14 april 2023. De BAG is akkoord met het wijzigen van deze 
datum in 21 april 2023. 

7. Rondvraag
28 merkt op dat de excursie naar Loenderveen en de Bethunepolder op 21 april 2023 ook interessant is voor
de aangrenzende boer 46. 31 geeft aan dat Waternet inmiddels met 46 in gesprek is.

8. Bosbeheer inclusief veldbezoek
35 licht toe dat de BAG sinds 2018 is betrokken bij bosbeheer. In 2022 heeft 41 het uitvoeringsplan opgesteld,
waarbij een werkgroep van de BAG is betrokken. Na de post van het bericht over bosbeheer op social media
werd het onderdeel van de publieke opinie. Ook is het onderwerp aan de orde geweest in de gemeenteraad
en is een handhaver op bezoek geweest. Deze heeft geconstateerd dat Waternet zich aan de regels houdt.
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Naar verwachting wordt de zaak geseponeerd. Een BAG-lid heeft de publieke discussie mede op gang 
gebracht. De voorzitter geeft aan dat de aangedragen bezwaren niet op waarheid stoelen. Aan het feit dat 
bosbeheer een experiment is om ervaring op te doen met verjonging van enkele daarvoor aangewezen velden 
in de AWD, wordt in de publieke discussies voorbijgegaan. De aanwezige BAG-leden betreuren de gang van 
zaken. Het voorval heeft geen invloed op de openheid in de BAG. 

Momenteel wordt gewerkt aan de afrondende werkzaamheden in bosvak 1. Bosvak 2 bestaat uit gemengd 
bos en wordt in de winter van 2023-2024 onder handen genomen. De inventarisatie vindt plaats in maart 2023 
en vanaf april 2023 start 41 een projectgroep op om de plannen voor bosvak 2 te bespreken.  

Aansluitend bezoekt de BAG de werkblokken 1 en 2 van bosvak 1. 

In werkblok 1 van bosvak 1 is een aantal bomen losgetrokken en omgezaagd ter grootte van twee 
boomlengtes. Ook is een laag van adelaarsvarens verwijderd. De restanten hiervan worden nog afgevoerd. 
Een deel van het dode hout blijft achter op het veld en een deel is afgevoerd. De richtlijn voor dood hout is 
30 m3 per hectare, gelijkelijk verdeeld over staand en liggend dood hout. In Nederland is het gemiddelde 
13 m3 per hectare. Uit een inventarisatie in 2019 blijkt dat het aandeel dood hout in de AWD 19 m3 per hectare 
is. Het streven is in vak 1 de richtlijn te benaderen. Van de takken is een derde afgevoerd en twee derde is 
gebruikt voor het maken van een houtwal.  

Het doel is dat het veld verjongt, doordat op de open plekken goede jonge bomen gaan groeien. Voor het 
bevorderen van de diversiteit worden meidoorn en kardinaalsmuts aangeplant. Vak 1 wordt afgezet om te 
voorkomen dat de herten de jonge aanplant en jonge bomen opeten. Over zes jaar wordt beoordeeld of de 
gewenste ontwikkeling heeft plaatsgevonden. 25 verzorgt de jaarlijkse monitoring. Voor vak 2 vindt een jaar 
voorafgaand aan de werkzaamheden een nulmeting plaats. Van vak 1 is geen nulmeting gemaakt. 

Werkblok 2 van bosvak 1 beslaat een boomlengte. Hier zijn dennenbomen verwijderd om essen de ruimte te 
geven. Ook hier is rekening gehouden met de verhouding tussen levend en dood hout. De kap van een aantal 
bomen heeft geen gevolgen voor het bosklimaat; dit blijft gehandhaafd. De kap levert vooral licht en ruimte op 
voor de loofbomen. Er staat op dit veld een vervaarlijk scheef hangende boom. De BAG vraagt wat de 
overweging is voor het laten staan van deze boom, gezien het gevaar dat deze kan opleveren voor 
bezoekers. Deze vraag wordt voorgelegd aan 41. Actie 2023.2  
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Nummer Actie Actiehouder Deadline Status 
2022.1 Contact opnemen met de voorgestelde vervanger van 43. 40 03-02-2023 Gereed 
2022.2 De datumprikker voor het veldbezoek aan de natuurvriendelijke oevers sturen naar 21 en 28. 

3-2-2023: 21 heeft de datumprikker niet ontvangen, de reden hiervan nagaan.
BAG-secretariaat 21-04-2023 In behandeling 

2022.3 Geschikte kandidaat-leden delen met het BAG-secretariaat. BAG-leden 03-02-2023 Gereed 
2022.4 Contact opnemen met voorgestelde kandidaten. BAG-secretariaat 03-02-2023 Gereed 
2022.5 De Kennemer Zweefvlieg Club uitnodigen voor het presenteren van het beheerplan zodra dit 

gereed is. 
BAG-secretariaat 07-07-2023 In behandeling 

2022.6 Plaatsen bebording in de AWD. 42 / 47 03-02-2023 Gereed 
2022.7 Input van de BAG verwerken in het beleidsplan 2023-2034. 48 03-02-2023 Gereed 
2022.8 30 deelt de voorgestelde vergaderdata voor 2023 per e-mail met het verzoek aan te geven wie 

welke datum niet kan.  
BAG-secretariaat 03-02-2023 Gereed 

2022.9 Het secretariaat stelt een jaarplanning op voor 2023. BAG-secretariaat 03-02-2023 Gereed 
2023.1 Voorstel samenstelling BAG uitwerken en agenderen voor vergadering van 21 april 2023. 31 en 30 21-04-2023 Nieuw 
2023.2 Navragen bij 41 waarom de scheef hangende boom in werkblok 2 van bosvak 1 is blijven staan, 

gezien het gevaar dat deze kan opleveren voor bezoekers.  
34 21-04-2023 Nieuw 


